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KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
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Szám: 65-7/2012 

JEGYZŐKÖNYV  
a Képviselő-testület Encs-Fügöd Közösségi Házban 

2012. szeptember 3-án 
 13. 30 órai kezdettel tartott üléséről 

 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bratu Ferenc, Karsai 
Attila, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
Igazoltan távol maradt: Bolobás Péter helyiképviselő. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető, Illésné Boros Anikó Igazgatási Irodavezető, Sándor 
Róbert Műszaki Irodavezető, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens, Rivnyák Istvánné, 
Vajkóné Zsíros Emese, Kércsi Tibor, Rácz László, Hódiné Gazsi Ágota intézményvezetők, Bartek 
József a Városgazda Kft. ügyvezetője, Győrffi György könyvvizsgáló. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi 
tagból 8 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről. Felhívja a figyelmet, hogy a 
nyilvános ülés tartását követően közmeghallgatásra kerül sor. 
 
A Képviselő-testület a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.  Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
  Előadó: Bratu László polgármester 
2.  Tájékoztató a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkájáról 
  Előadó: Aranyosi Sándor RNÖ elnök 
3.     Átfogó helyzetértékelés és fejlesztési koncepciók a városfejlesztés területén 
  Előadó:  Bratu László polgármester 
4.     A Helyi Védelmi Bizottság tájékoztatója 
        Előadó: Bratu László HVB elnök 
5.     Indítványok, bejelentések 
6.     Közmeghallgatás 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:       Előadó 
 
1.) Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról   Bratu László  
           polgármester 
 



 

 

Bratu László polgármester szóbeli kiegészítés hiányában felkéri a szakbizottság elnökét, hogy 
ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke úgy ítéli meg, hogy a 
költségvetés féléves alakulásáról a számok beszélnek. A bizottság megismerte a tényszámokat. Még 
mindig vannak kifizetetlen számlák az intézményeknél, bár javult a tendencia. Az ÖNHIKI-s 
támogatás segített a város költségvetésén. A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja azzal, hogy 
továbbra is jól átgondolt, felelősségteljes gazdálkodást vár el az intézményektől. A határozati javaslat 
mindkét pontjának elfogadását támogatja. 
 
Bratu László polgármester egyetért azzal, hogy átmenetileg valóban picit javult a helyzet. Nincsenek 
nehéz, tornyosuló felhők a fejünk felett, de november-december hónapban olyan döntéseket kell 
meghozni, amely a 2013-as költségvetést érinti. A többcélú kistérségi társulás december 31-i 
megszűnésével az intézmények forrásokat veszítenek. Illetve a normatíva lemondás is új helyzetet 
teremt az iskola esetében, melynek következményeit még nem látjuk tisztán. 
A forráshiányos támogatás nélkül nem tudna az önkormányzat talpon maradni. Csak olyan 
kifizetéseket eszközölünk, amelyek nem alapjai az ÖNHIKI-nek, azok maradnak teljesítés nélkül, 
melyek figyelembe vehetőek az igényléskor. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
91/2012. (IX. 03.) határozata 

az önkormányzat költségvetésének I. félévi végrehajtásáról 
 

Encs város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. félévi gazdálkodásáról szóló 
jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
A Képviselő-testület megállapítja, hogy az első félévi gazdálkodás során realizálódott 
bevételek nem teremtettek teljes fedezetet a kiadások maradéktalan teljesítésére sem, 
habár azok mértéke az „időarányos” határon belül maradt. 
Továbbra sem sikerült megoldani a finanszírozásban évek óta megfigyelhető 
feszültségeket, a likviditási gondok az ÖNHIKI-s támogatás ellenére csak némileg, 
minimálisan enyhültek. A kifizetetlen számlák összege minimális csökkenést mutat, de 
még mindig magas.  A módosított költségvetési forráshiány összege: 102.398 e Ft. 
A Képviselő-testület fontosnak tartja, hogy az egyensúlyjavító intézkedések 
továbbfolytatódjanak. 

 

Ennek érdekében elrendeli, hogy:  
 

1.) A gazdálkodásban érintett valamennyi résztvevő (intézmény) tekintse át 
költségvetésének egyensúlyi kérdéseit és kiadásait kizárólag a 
bevételképződés üteméhez és mértékéhez igazítsa úgy, hogy egyik 
intézmény sem finanszírozható túl a másik rovására.  
Határidő:  2012. december 31.  
Felelős: polgármester, intézményvezető  

 

2.) ÖNHIKI-s pályázat újbóli benyújtására van szükség a likviditási gondok 
enyhítésére.  
Határidő:  2012. szeptember 10. 
Felelős: jegyző, pénzügyi irodavezető 
 



 

 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 
2012. évi költségvetéséről szóló 2/2012. (II.21.) önkormányzati rendelete, 
valamint jelen határozat, továbbá Magyarország 2012. évi központi 
költségvetéséről szóló 2011. évi CLXXXVIII. törvény 6. számú 
mellékletének 2. pontja alapján támogatási igényt nyújt be az önhibájukon 
kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatására.  
 
A támogatás igényléséhez a Képviselő-testület a következő nyilatkozatot 
teszi:  
a.) a település lakosságszáma 2011. január 1-jén meghaladta az 1000 főt 
(6620 fő volt) 
b.) a jogszabály által engedett helyi adók bevezetésre kerültek 
c.) a 2012. évi módosított költségvetési rendeletben működési célú hiány 
van tervezve 
d.) a költségvetési évet megelőző évi zárszámadást a könyvvizsgáló 
elutasító záradékkal nem látta el.  
 

 

Határid ő:  2012. szeptember 10., illetve december 31. 
Felelős:  polgármester, jegyző, pénzügyi irodavezető 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
2.)  Tájékoztató a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkájáról  Aranyosi Sándor  

           elnök  
 
Bratu László polgármester megkérdezi, hogy kapott-e meghívót az ülésre az elnök úr? 
 
dr. Halász Ferenc jegyző elmondja, hogy a nemzetiségi önkormányzat elnöke nemcsak meghívót, 
hanem a jogszabályi előírásoknak megfelelően teljes ülési anyagot kapott. 
 
Bratu László polgármester sajnálja, hogy elnök úr nem jelent meg és nem is mentette ki magát, mert 
így nincs, aki a felmerült kérdésekre válaszoljon. Úgy látszik nem kívánja megosztani a problémáit a 
képviselő-testülettel a roma nemzetiségi önkormányzat. Kéri, hogy a testület vegye tudomásul a 
tájékoztatóban foglaltakat. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy nem egyedi és első eset, hogy a roma kisebbségi 
önkormányzat képviselője nem vesz részt a tájékoztatóját napirendre tűző ülésen. Ez így volt az 
elmúlt évben is. A tavalyi esetet lehet botlásnak nevezni, de a mai eset már nem tekinthető ilyennek. 
Ha a testület a tájékoztatót tudomásul veszi, nem kell újra napirendre tűzni, de úgy véli, hogy ez nem 
lenne túl szerencsés. Javasolja, hogy ne foglalkozzon a tájékoztatóval érdemben a testület. 
 
Bratu Ferenc helyi képviselő, egyetért alpolgármester úrral. Sok kérdés lenne az elnök úr felé, így 
most az ő távollétében jegyző urat kérdezné. Mélyen felháborította az abaújdevecseri lakosságot, 
hogy augusztus 20-án roma hagyományőrző napot tartottak az RNÖ szervezésében, különös 
tekintettel arra, hogy ez a nap a búcsú napja is. Nem lehetne állami, illetve egyházi ünnepen az ilyen 
rendezvényeket megtiltani? 
 
dr. Halász Ferenc jegyző kijelenti, hogy az RNÖ és a városi képviselő-testület megállapodása 
alapján a jegyző és a hivatal segíti az RNÖ munkáját. A kérdésekre válaszol, amennyiben az a 
munkájához kapcsolódik. 



 

 

Az RNÖ mindent megtehet, amit a törvény nem tilt. Így az sem tilos, hogy állami vagy egyházi 
ünnepen saját rendezvénye legyen. Bár az üléseken részt vesz, mint a törvényesség őre és felhívta a 
figyelmet arra is, hogy nem szerencsés az időpont választása és javaslatot tett a felhasználandó 
keretösszegre is, de ezt a döntéskor a nemzetiségi testület tagjai nem vették figyelembe. 
Észrevétel tételi joga a jegyzőnek csak törvénysértés esetén van, de ez nem állt fenn. 
Javasolja egyeztetések lefolytatását a jövőben minden rendezvény előtt a nemzetiségi önkormányzat 
és a településrészi önkormányzat között. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
sem ért egyet a tájékoztató tudomásul vételével. Úgy vélik, hogy az RNÖ a kapott keretösszeget nem 
azokra a célokra használja fel, amire kellene. Bár törvénybe nem ütközik a cselekedetük, de etikailag 
erősen kifogásolható. Karitatív tevékenységre, ösztöndíj programra, akár a Máltai Szeretetszolgálat 
bevonásával is felhasználható lenne a támogatásuk. A roma nemzetiség támogatása és segítése lenne 
a céljuk, nem pedig az, amit jelenleg tesznek. 
  
Szeles András alpolgármester elmondja, hogy megérti a jegyző úr által előadottakat, de nem ért vele 
egyet. Egyéb szempontokat, kegyeleti szempontokat figyelembe véve határozottan tiltakozni kellene 
az olyan rendezvények ellen, melyet az RNÖ szervezett hagyományőrzés címén. Kijelenti, hogy 
tudomása szerint október 6-án, a nemzeti gyásznapon megint hasonló rendezvényt szeretnének 
tartani. Kéri, hogy ez másik időpontban kerüljön megrendezésre. 
 
dr. Halász Ferenc jegyző kijelenti, hogy az RNÖ soros ülésén felhívja a figyelmet a képviselő-
testület kéréseire. Elmondja továbbá, hogy azért került sor a rendezvény megtartására „roma 
hagyományőrző nap”-ként, mert a feladatalapú támogatásban a rendezvények csak ilyen címszó alatt 
kerülhetnek megtartásra.  
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke szeretne kiigazítást 
tenni. Október 6-án valóban lenne egy rendezvény, de nem a helyi RNÖ szervezésében, hanem más 
közösségében. 
Az elmúlt rendezvény kapcsán azt nem érti, hogy ha az RNÖ egész Encs nemzetiségi kisebbségét 
képviseli, akkor a programokat miért csak az abaújdevecseri településrészen szervezik? 
Úgy véli, hogy a problémák elkerülése érdekében az RNÖ a rendezvényeit, akár a városban, akár a 
településrészeken kerül megtartásra egyeztessen a város és a településrész vezetőivel 30 nappal 
korábbi bejelentési kötelezettség mellett. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy nem adott közterület-használati engedélyt a 
rendezvényhez. A jövőben határozottan ki kell mondani, hogy nem lehet ilyet tartani. Javasolja a 
tájékoztatót levenni napirendről és az októberi ülésen újra napirendre tűzni. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a javaslatot és egyhangúlag az alábbi 
határozatot hozza: 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
92/2012. (IX.03.) határozata 

A 2012. évi munkaterv módosításáról 
 
A Képviselő-testület a Roma Nemzetiségi Önkormányzat tájékoztatóját az előadó 
távolléte miatt leveszi napirendjéről és októberi ülésén tűzi újra napirendre. 
 
Felelős : jegyző 
Határid ő : 2012. októberi Kt. ülés 

 



 

 

 
Napirend tárgya:                   Előadó 
 
3.) Átfogó helyzetértékelés és fejlesztési koncepciók a városfejlesztés területén    Bratu László 

                      polgármester  
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az önkormányzat a pályázatokhoz igazítja a fejlesztési 
elképzeléseit, de sajnos vannak olyan területek, amelyekre nem jelentek meg pályázati lehetőségek 
pl. oktatás, akadálymentesítés, fűtéskorszerűsítés, energetikai korszerűsítés, uszoda felújítás. 
Van lehetőség az abaújdevecseri kastély hasznosítására és az egészségügy fejlesztésére, sőt talán az 
oktatási feladatok megoldására is lesz, de pl. a 25 éves uszoda felújítására nem, pedig a gépészeti 
rendszere elavult, a szellőztetés nem megoldott. 
Figyelemmel kíséri a műszaki iroda a pályázati felhívásokat, amelyek űrt tölthetnek be a városban, 
különösen az oktatás és a sport terén, minél nagyobb, lehetőleg 100%-os támogatással. Ezt az utat 
kell járni.  
Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke úgy véli, hogy jó együtt 
látni a fejlesztési elképzeléseket, bár évek óta csak a pályázati támogatások – főleg a mags 
támogatási intenzitásúak - a fejlesztés egyetlen lehetőségei. Olyan problémákat kell megoldani, 
amely minél több embert érint. Jó lenne munkahelyteremtést is elérni az ipari park fejlesztésével. 
Egyebekben a bizottság elfogadásra javasolja a megfogalmazott célokat. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és a tájékoztatót 
egyhangúlag tudomásul veszi. 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
4.) A Helyi Védelmi Bizottság tájékoztatója     Bratu László  

           HVB elnök  
 

Bratu László polgármester elmondja, hogy a tájékoztató érinti a szervezeti változtatást. A PV 
tevékenységet végzők már nincsenek a hivatal épületében, hanem a tűzoltóság szervezeti egységébe 
tagolták be, erősítve a rendszert. 
Az új honvédelmi törvény szerint minden egészséges magyar állampolgár 50 éves koráig beosztható 
polgári védelmi szolgálatra. Régen volt egy nagy intézményi bázisa a városnak, ahonnan feltöltötte a 
létszámot pl. gépjavító, bútorgyár, füszért, agárcenter, ma egyre nehezebb. Encsen van a törzs, de 80 
településen kell végezni a védelmi feladatokat. Csak azt tudja kívánni mindenkinek, hogy a 
gyakorlatokon kívül soha nem kelljen részt venni bevetéseken. 
 
Bratu Ferenc helyi képviselő megkérdezi, hogy a polgári védelem nem kíván szorosabb 
együttműködést a polgárőrséggel? 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a polgárőrségnek a helyi problémák megoldásában kell 
segítenie. A törzset, ha szükséges máshol is bevethetik, de akkor ki oldja meg a helyi gondokat? A 
polgárőrség segítségét továbbra is a helyi gondok megoldásában kéri. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és a tájékoztatót 
egyhangúlag tudomásul veszi. 

 
 



 

 

Napirend tárgya:  
        
5.) Indítványok, bejelentések        
        
5.1 Oktatási intézményi csoportok számának engedélyezése, a dolgozói létszám áttekintése 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a képviselőket, hogy nem voltak a júniusi ülésen még 
végleges adatok az egyházi iskola alakulása miatt, illetve nem volt ismert, mi lesz a szakiskola 
feladata. Még mindig van mozgás, de már nem számottevő. 
Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy a létszámok 
tekintetében tisztább a helyzet, de hosszútávon gondolkodva a helyzet kusza. Szeptember 1-től 
hatályba lépett az új köznevelési törvény, amely felmenő rendszerben vezet be újabb és újabb 
feladatokat. A tankerület és a járás területe azonos lesz és a Zrínyi iskola ide fog tartozni, de a 
szakiskola és a gimi a megyéhez fog tartozni. 
A óvoda esetében megszületett a döntés a nyáron, mid a csoportlétszámról, mind a pedagógus 
létszámról.  
A szakiskola esetében, mely kötelező beiratkozási hely, 134 fő lesz a 9. évfolyamon. A későbbi 
mozgást is figyelembe véve 10 tancsoport engedélyezése a logikus. Sok az olyan gyerek ugyanis, 
amelyeket tankötelezettség okán szerepeltetni kell, de a csoportok szervezésében nem lehet velük 
számolni, mert nem járnak iskolába. Ezek kezelése vonatkozásában kéri az oktatási hivatal jogi 
szakértője véleményét kikérni. Ha szükséges még egy csoportot kérhet igazgató úr.  
A Zrínyi iskola esetében nem lesz óraadó alkalmazva, hanem főállásban lesz két pedagógus, továbbá 
négy művészeti oktató lesz, és egy adminisztratív dolgozó és egy gépkocsivezető nem került az 
egyházi iskola részéről átvételre, így ha ez nem rendeződik, a felmondással járó kiadások az 
önkormányzatnál jelentkeznek majd. A karbantartó látná el a portási feladatot a takarítók helyett és 
egy takarítói állás nem kerül betöltésre. 
Tekintettel arra, hogy az egyházi iskola indítása folytán az önkormányzati intézmény szociokulturális 
összetétele megváltozott, javasolja a 2. és 5. évfolyamon korrekciós osztály indítását egytanítós 
rendszerben. Így talán az elvándorlás megáll. 
A napközis csoportok 55 fősek. El kell gondolkodni azon, hogy maradjon 10 csoport. 
 
Bratu László polgármester felhívja a szakiskola igazgatójának, illetve az önkormányzat referensének 
figyelmét, hogy az iskola fantomfeladatot nem végezhet, bújtatott létszámot és osztályt nem 
papírozhat le. Ilyenek miatt volt olyan intézmény, ahol az igazgató leváltására került sor egy 
ellenőrzést követően és óriási összegű normatíva visszafizetésére kötelezték az önkormányzatot.  
Javasolja a bizottsági javaslatok elfogadását azzal, hogy a problémákat az 55 fős pedagógus kereten 
belül kell megoldani. Úgy véli a jövőben hatványozottan több támogatásra lesz szükség a 
működéshez a normatíva kiesés miatt. Az 55 fős létszám felett nem látja biztosítottnak a 
finanszírozást, így a bérek kifizetését sem. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke úgy véli, hogy átsiklott a 
testület a gépkocsivezető és az adminisztrátor kérdésén. Az egyházi iskola nem tudja átvenni őket. 
Két lehetőség van: vagy továbbfoglalkoztatás vagy felmondás. Úgy véli, hogy az önkormányzat 
foglalkoztassa őket tovább, és majd az állam átveszi őket. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet, hogy a 
technikai létszámot az állam nem veszi át, csak a pedagógusokat. 
 
 



 

 

Bratu László polgármester kijelenti, hogy amennyiben az egyházi iskola nem veszi át a két 
személyt, akkor szerződést szeg. A 31 fizikai dolgozó 30%-át ( gyermekek megosztásának aránya) 
kell átvennie a megállapodás szerint, nem pedig 8-at. Nem eredményezhet az új iskola létrehozása 
munkanélküliséget. Ezt volt érsek úr ígérete. kb. három hete jelzésre került a probléma az érsekség 
felé, de még nem érkezett válasz. Úgy tudja, hogy sok fizikai állományú dolgozót vett fel az 
intézmény, így lett volna lehetőség az átvételükre. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy nincs 
felhatalmazva a vitára, de egyetért azzal, hogy azt az elvet kell követni, hogy ne legyen 
munkanélküliség. 
 
Szeles András alpolgármester elmondja, hogy a felvetés jogos, de nem időszerű. Majd az érsek úr 
válaszának ismeretében kell a képviselő-testületnek döntést hoznia. 
 
Bratu László polgármester javasolja a szakiskolai csoportlétszámot a szakbizottság javaslatának 
megfelelően jóváhagyni. 
 
Rácz László az Aba Sámuel Szakiskola igazgatója nem ért egyet. Elmondja, hogy 361 tanulója van 
az intézménynek. A 9. évfolyamon 156 fő van jelenleg és nem iratkozott be 126 tanköteles korú. Itt 5 
osztály indítására kér engedélyt. A 10. évfolyamon három osztály van jelenleg és 18 tanköteles 
osztályismétlő van, összesen 118 fő. Egy osztály 30 fős. Itt sem lesz elég a három osztály. 
Az Abigél iskola sem indult be, így még további gyerekek várhatóak.  
Kijelenti, hogy nincsenek fantom osztályok, de valóban vannak olyan gyerekek, akik rendszeresen 
nem járnak iskolába. 
Tizenegy csoport indítására kér engedélyt és szükség esetén még továbbiakra. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy gyorsan változnak a számadatok, de közel nem ilyen 
számokról van szó. Sem a szakreferens, sem a szakbizottság nem tudja megerősíteni ezen 
számadatokat. Kéri a szakbizottság elnökének véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke újra elmondja, hogy azon 
gyerekek tekintetében, akik ugyan tankötelesek, így jogviszonyuk fenntartása szükséges, de nem 
járnak iskolába az Oktatási Hivataltól kérni kell állásfoglalást. 
Amennyiben hitelt érdemlően igazolódik, hogy az igazgató úr által most elmondottak a tényleges 
létszámadatok, akkor még vissza lehet térni a kérdéshez. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a szakbizottság elnöke és a szakreferens asszony a 
létszámadatokat vizsgálja felül és döntésre terjessze a képviselő-testület elé, ha az szükségessé vált. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

93/2012. (IX.03.) határozata 
Az Aba Sámuel Szakiskola indítandó csoportjainak engedélyezéséről 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola évfolyamain 
indítandó tanulócsoportokra vonatkozó adatokat. 
Engedélyezi 10 tanulócsoport indítását, jelentkezés alapján további egy csoport 
indítását a kilencedik évfolyamon. 
 



 

 

Felelős : jegyző 
Határidõ  : 2012. szeptember 1. 
 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
94/2012. (IX.03.) határozata 

A Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
dolgozói létszámának engedélyezéséről 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény dolgozói létszámára vonatkozó előterjesztést. 
A javaslatot a táblázat alapján az alábbiak szerint fogadja el. 
 

 Zrínyi elment jelenlegi javasolt 
Pedagógus 79 26 55 55 
Óraadó 3 0 2 0 
Szabadidő szervező 1 0 1 1 
Adminisztratív dolgozó 5 0 5 4 
Takarítónő 11 4+1 6 7 
Karbantartó 4 1 3 2 
Gépkocsivezető 2 0 2 1 
Konyhai dolgozó 12 4 8 7+1 
Összesen 117 36 82 81 

 
Felelős : jegyző 
Határidõ : 2012. szeptember 30. 

                         
 
5.2 Járóbeteg szakorvosi és nem szakorvosi óraszám igény benyújtása 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az átszervezési döntés nem lesz hosszú életű, ha nem kap 
az önkormányzat a később tárgyalandó kérelmének megfelelően új óraszámokat. 
 
dr. Basista Erika intézményvezető elmondja, hogy a módosításokra a tavasszal készült felmérés 
alapján tettek javaslatot, de sajnos az engedélyezésre nem került sor, mert a kérelmet nem a fenntartó 
önkormányzat terjesztette elő. 
Az új szakorvosi óraszámok igénylésének lehetősége pedig közben jött egy ÉMOP pályázat kapcsán, 
melyben indulási feltétel a két ellátás beindítása, melyre többletkapacitást kíván a város elérni.  
Kéri mindkét előterjesztés támogatását. 
 
Bratu László polgármester azt szeretné tudni intézményvezető asszonytól, hogy amennyiben nem 
kapja meg a kért többletórákat, akkor lesz-e még lehetőség átcsoportosításra a meglévő kereteken 
belül. 
 
dr. Basista Erika intézményvezető kijelenti, hogy igen, bár ez bizonyos dolgok beszűkítésével jár 
majd és az előjegyzési idők megnőnek. 
A gyermekorvosi szakellátás indítását az üres és a vegyes körzetek magas száma indokolja, míg a 
röntgen pótolná a városban a tüdőgondozó megszűnését. Újabb lehetőség lehet az infúziós kezelések 
helyben történő nyújtása, ha erre van igény. 
 
Bratu László polgármester köszöni a tájékoztatást és kéri a testület döntését. 



 

 

 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
95/2012. (IX.03.) határozata 

A járóbeteg szakorvosi és nem szakorvosi  óraszám igény benyújtásáról 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy az alábbi szakorvosi és nem 
szakorvosi óraszám módosítást kívánja az engedélyező hatósághoz benyújtani. 
 
Szakorvosi óra: - Belgyógyászat  30 óra 
   - Kardiológia   10 óra 
   - Szül. nőgyógyászat  30 óra 
   - Szemészet   15 óra 
   - Ideggyógyászat  12 óra 
   - Ortopédia   5 óra 
   - Reumatológia  30 óra 
   - Fizikotherápia  8 óra 
   - Képalkotó elj. UH  30 óra 
   - Addiktológia   5 óra 
   - Sebészet   10 óra 
   - Ideggondozás/Pszichiátria 5/5 óra 
   - Onkológia   10 óra 
   - Endokrinológia  4 óra 
Nem szakorvosi óra:- Gyógymasszázs  10 óra 
   - Fizikotherápia  40 óra 
   - Gyógytorna   30 óra 
   - Psychológia   3 óra 
 
Határid ő: 2012. szeptember 15. 
Felelős:  TEK vezető 

 
5.3 Kurilla Csaba encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester kiemelt célként fogalmazza meg a fiatalok letelepítését. Kéri a 
szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
négy igen szavazat és egy nem szavazat mellett az értékesítés mellett döntött. Ár tekintetében a 
bizottság 3700 Ft/m2 mellett foglalt állást. A kért telek különlegessége az ingyenesen használt rész. 
A 6. telek tulajdonosa is szeretne még vásárolni a területéhez, de ha az ingyenesen használt terület 
nem építhető és nem ültethető be, akkor nincs ezen kérésnek helye. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a 6. telek tulajdonosának kérelme megérkezett, de nem 
volt kellő információ birtokában a kérelmező. A rendőrség kerítése mellett vannak a közművek és a 
nagy értékű épület és kerítés felújítását is biztosítani kell. Ez a rész önkormányzati tulajdonban 
maradna, de hogy ne kelljen az önkormányzatnak 50 m kerítést építenie, ezért a 7. telek tulajdonosa 
használhatná és elkeríthetné, de nem építheti be és cserje magasságot meghaladó növényt sem 
helyezhet el rajta. A 7. teleké a tűrési kötelezettség. Egyebekben a telek mindössze 70 cm-rel 
szélesebb, mint a szomszéd telek, ezt pedig nincs értelme megosztani. Javasolja továbbá a 3500 



 

 

Ft/m2 eredeti ár megtartását, hiszen a különbözet nem jelent számottevő többletet. De ha a testület a 
szakbizottság javaslatával ért egyet, azzal is tud azonosulni. 
Kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
96/2012. (IX.03.)  határozata 

Kurilla Csaba encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme tárgyában 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Kurilla Csaba 3860 
Encs, Bethlen G.u. 18. sz. alatti lakos kérelmét és úgy döntött, hogy: 
 
Az Encs, Ady Endre úton kialakított önkormányzati tulajdonú 1514/2 hrsz-ú építési 
telket, a kérelmező részére 3700 Ft/m2 áron eladja. Továbbá a telekalakítással és az 
eladással kapcsolatos egyéb költségek a vevőket terhelik. 
A képviselő-testület fenti ajánlata 90 napig érvényes, amennyiben a szerződés 
megkötésére ezen határidőn belül nem kerül sor az ajánlat érvényét veszti. 
Továbbá a képviselő-testület a kérelmező ingyenes használatába adja a telekalakítás 
során létrejött 1514/3 hrsz-ú ingatlant, melynek az 1332/54 hrsz alatti szomszédos 
ingatlan (Rendőrkapitányság) felőli oldalán 1 méteren belül fát, illetve cserjét és 
építményeket nem helyezhet el, továbbá 2 méteren belül 1 méternél magasabbra növő 
cserje és építmény elhelyezésére nincs lehetőség. Kérelmező tűrni köteles, hogy az 
1332/54 hrsz-ú ingatlan tulajdonosa az önkormányzati tulajdonban álló területre 
belépve épület-fenntartási munkálatait elvégezze. 
 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2012. szeptember 30. 

  
5.4 Klériné Implom Andrea szolgálati lakás iránti kérelme 
 
Bratu László polgármester ismerteti a kérelmet és javasolja a testületnek, hogy az augusztus 31. 
napjával megüresedett Petőfi úti lakást nyilvánítsa szakemberlakássá a kérelem kielégítése céljából. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

97/2012. (IX.03.) határozata 
Kléri Implom Andrea szolgálati lakás iránti kérelme 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Klériné Implom 
Andrea szolgálati lakás iránti kérelmét és úgy döntött, hogy: 
 
A kérelemnek helyt kíván adni. Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és 
helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról szóló 17/2003. (VI.24.) önkormányzati 
rendelet 4.§ (2) bekezdése értelmében a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézménnyel, mint önkormányzati intézménnyel munkaviszonyban 
álló kérelmező lakásigénylését közérdekűnek nyilvánítja, melynek kielégítése céljából 
az Encs, Petőfi út 62. alatti társasházban lévő 1/4 szám alatti önkormányzati lakást 



 

 

szakemberlakássá nyilvánítja.  
A lakás kiutalásáról a polgármester gondoskodik azzal, hogy az igénylő részére 
határozatlan időre, de legfeljebb a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézményben lévő közszolgálati jogviszonya fennállása idejére 
vagy általa történő encsi lakás tulajdonjogának megszerzéséig állhat fenn. 

 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2012. augusztus 21. 

 
5.5 Szajkó Árpád encsi lakos bérbeadás iránti kérelme 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az önkormányzati tulajdonban lévő istállóépületbe 
jogcím nélkül beköltöző család kéri a legalizálást. Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a 
bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
nem javasolja az életveszélyes állapotú, komfort nélküli ingatlanrész bérbeadását a kérelmező 
részére. A jogcím nélküli használót ki kell tenni az ingatlanból. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a megüresedés után a veszélyes épületrész azonnal 
kerüljön lebontásra elkerülendő a hasonló helyzeteket. Kéri a képviselő-testület döntését. 
 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

98/2012. (IX.03). határozata 
Szajkó Árpád encsi lakos bérbeadás iránti kérelméről 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést 
és úgy határozott, hogy az Encs belterület 364 hrsz.-ú ingatlanon található komfort 
nélküli hátsó lakórészt kérelmező részére nem kívánja bérbe adni.  
A jogcím nélküli használót ki kell az ingatlanból költöztetni és az életveszélyes 
épületrészt el kell bontani. 
 
 Felelős :  jegyző, Városgazda Kft. ügyvezetője 

   Határidő:  2012. szeptember 30.  
 

5.6 Erdősné Török Éva budapesti lakos ingatlan felajánlása megvételre 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az épületet megtekintette, az nincs rossz állapotban. 
Gondolkodott azon, hogy esetleg a gyámhivatal részére értékesíthető lenne a fiatalok otthonteremtési 
támogatása révén, de a kért ár jelentősen meghaladja a gyámhatósági kereteket. Kéri a szakbizottság 
javaslatának ismertetését. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága 
nem javasolja megvásárlásra az ingatlant, mivel a tervek között hasznosítási lehetőség nem szerepel. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 



 

 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
99/2012. (IX.03.) határozata 

Erdősné Török Éva budapesti lakos ingatlan felajánlása tárgyában 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Erősné Török Éva 
1029 Budapest, Zsiroshegyi u.71. sz. alatti lakos ajánlatát és úgy döntött, hogy: 
 
A 3860 Encs, Rozmaring u. 46. szám alatti kertes lakóingatlanon nem kíván 
tulajdonjogot szerezni. 
 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2012. augusztus 21. 
   

5.7  Járóbeteg szakellátási többletkapacitási igény benyújtása 
 

Bratu László polgármester kéri a már érintett előterjesztés jóváhagyását. Elmondja, hogy 800 millió 
forint van az ÉMOP B komponens megyei szintű befogadására és az előzetes tájékoztatás szerint a 
VÁTI Mezőkövesd és Encs pályázatát várja. Támogatás esetén azt kell majd megvizsgálni, hogy a 
régi épületben kívánja-e  a város megvalósítani a fejlesztéseket, vagy más helyen. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

100/2012. (IX.03.) határozata 
 Járóbeteg szakellátási többletkapacitási igény benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a TEK 
kezdeményezését és úgy határozott, hogy az ÉMOP 4.1.1./B-12 regionális 
operatív program keretében fejleszteni kívánja a járóbeteg szakellátást röntgen 
kialakításával és gyermekgyógyászati szakrendelés indításával. A képviselő-
testület egyetért a pályázat benyújtásával és a megvalósítás érdekében az 
önkormányzat többletkapacitási óraszám igénylést kíván benyújtani az 
engedélyező hatósághoz a szükséges minimum óraszám megadása érdekében. 
 
Határid ő: 2012. szeptember 15. 
Felelős:  TEK vezető 

 
5.8 Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény működtetési 
feladatainak átadására vonatkozó szándéknyilatkozat 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a köznevelési törvény szerint lehetőség van az 
intézményműködtetés átadási szándékának jelzésére, melyet a városnak is érdemes átgondolnia. Ha a 
kormány a helyi adóbevételek jelentős részét elvonja, akkor nem biztos, hogy fel lehet majd vállalni 
2013-tól az intézményfenntartás további biztosítását. Ennek eldöntéséhez azonban még kevés az 
információ. A lehetőség fenntartása azonban nem árthat. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kijelenti, hogy bizottsága 
támogatja az előterjesztés elfogadását. 
 
 



 

 

Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

101/2012. (IX.03.) határozata 
Szándéknyilatkozat a 2013/2014-es tanévtől a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 

Művészetoktatási Intézmény működtetése tárgyában 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testület a 2012. évi CXXIV. törvény 32.§ (7) 
bekezdésével módosított a köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 97.§ (24) 
bekezdése alapján kinyilvánítja azon szándékát, mely szerint 3000 fő lakosságszámot 
meghaladó településként Encs városa a végrehajtási rendeletek és a költségvetési 
számadatok ismeretében meg kívánja vizsgálni, hogy a következő naptári évben kezdődő 
tanévtől a rendelkezésére álló saját források és átengedett bevételek terhére a Zrínyi Ilona 
Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási intézmény működtetését képes-e vállalni. 
A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét és jegyzőjét, hogy a 229/2012. 
(VIII.28.) Korm. rendelet 4. melléklete szerinti nyilatkozatot megtegye. 
 
Felelős:  jegyző 
Határid ő:  2012. szeptember 30. 
 

 
5.9 A Szent László Katolikus Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

kérelme 
 
Bratu László polgármester tolmácsolja a testület felé a Szt. László iskola igazgató asszonyának 
kéréseit: 

− Elmondja, hogy a táncos ruhák megosztása vonatkozásában azt kérte az igazgatóktól, hogy 
tegyenek meg mindent annak érdekében, hogy a gyermekek fellépése a rendelkezésre álló 
eszközökkel mindkét intézményben megoldott legyen. A ruhákat a Zrínyi iskolának kell 
biztosítania az egyházi iskola részére is. A két intézményvezetőnek meg kell egyeznie. 

− A könyvtári állomány elosztása kérdésében kéri a városi könyvtár igazgatóját, Kércsi Tibor 
urat, hogy nyújtsanak segítséget az iskolai könyvállomány felkartonozásáról, mert ennek 
hiányában azt sem tudni, hogy miből lehet átadni. 

− Továbbá a sportcsarnok térítésmentes használatának biztosítását kéri az egyházi iskola.  
Ez jelent gondot, mert a felmenő rendszerű mindennapi testnevelés miatt nincs óraszám, mely 
átadható lenne. Most is alig van szabad óra, hiszen a szakiskola teljes tanulói állománya és a szürke 
iskolai diákok is itt tartják a testnevelés órákat. 
Emlékezteti azonban a képviselőket, hogy korábban a testület hozott olyan döntést, mely szerint a 
megyei fenntartású intézményeknek, így a gimnáziumnak és a kollégiumnak 2-2 óra használatot 
biztosított. Vélhetően ebből indult ki igazgató asszony kérése. 
Érsek úr tájékoztatása szerint a legnagyobb előttük álló feladat az iskolaépület felújítása. 
Kérelmezték, hogy a pályázati kiírást módosítsák és a 2010 után indított egyházi iskolákra is 
terjesszék ki. Ezen egyeztetés során javasolta érsek úrnak, egy nagyméretű új tornaterem építését, 
hogy legyen megfelelő közösségi terük. Szívesen vették a javaslatot. 
Javasolja, hogy a testület az első két kérdés rendezésébe ne folyjon bele. A ruhákban egyeztessenek 
az igazgatók, a könyvtári állomány felmérésében pedig segítünk. A sportcsarnok használatáról 
azonban dönteni kell. 
Megkérdezi intézményvezető asszonyt, mennyi a csarnok szabad kapacitása? 
 



 

 

Hódiné Gazsi Ágota intézményvezető kijelenti, hogy amennyiben a szakiskolában 10 csoport marad, 
akkor három napon a 6. óra és egy nap a 7. óra üres. 
 
Rácz László igazgató kijelenti, hogy a szakiskola részére biztosított óraszám kevés. Ők is többet 
szeretnének. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy túl sok a gyerek a város közösségi terein, parkjaiban 
tanítási időben. Így úgy véli, hogy fizikálisan nem jön össze az igény. 
Encs a Sportközpont működéséhez óriási összeget különít el évek óta. Azonban mint látni az 
önkormányzati intézmények veszik igénybe a szolgáltatásokat ingyenesen évek óta. 
Eddig az átszámlázás elkerülése érdekében történt ez így, de lehet a tisztánlátás szükségessé teszi 
majd, hogy kontírozással mégis láthatóvá váljon, mekkora az a támogatási rész, amelyet 
tulajdonképpen nem is a  sportközpont kap, hanem az ő révén más intézmény. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért azzal, hogy az első két kérést és a harmadikat külön kell 
választani. Utóbbi kérés teljesítése a lehetőségek, a szabad kapacitás kérdése. Ha van hely, meg kell 
adni a Szt. László iskolának is a lehetőséget. 
A táncosruhák és a könyvtári állomány megosztása esetében jogosnak tartja az egyházi iskola 
kérését. Ezeket augusztus 31-ig végre kellett volna hajtani. Kéri a Zrínyi iskola igazgató urát a 
problémák megnyugtató módon történő rendezésére. 
 
 
Rácz László igazgató elmondja, hogy a szakiskola esetében mindig két osztály van egy időben a 
csarnokban. 
 
Szeles András alpolgármester megkérdezi, hogy mennyire van kihasználva a szakiskola saját 
sportpályája? 
 
Rácz László igazgató elmondja, hogy nem nagyon, mert balesetveszélyes. A növényzet feltörte. 
 
Hódiné Gazsi Ágota intézményvezető elmondja, hogy a szakiskola esetében azért nehéz az 
igényeket kielégíteni, mert a 9. évfolyamon nem lehet tömbösíteni, mert akkor már nem mindennapi 
a testnevelés. Így a két intézmény távolsága ( oda-vissza út, öltözködés) miatt, ha nem első órában 
van a testnevelés, akkor 5-10 perctől több nem marad a gyerekeknek a mozgásra. 
 
dr. Vidákovics Béla helyi képviselő úgy véli, hogy eddig két iskola járt a csarnokba a szakiskola és a 
szürke iskola. Az, hogy melyik intézménynél fizet az önkormányzat mindegy, mert encsi gyerekekről 
van szó. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy az egyházi iskolába is encsi gyerekek járnak, 
nem kellene különbséget tenni.  
A csarnokot fűteni kell, ez a legnagyobb kiadás.  
 
Szeles András alpolgármester egyetért a tanácsos úr által elmondottakkal, de a gimibe is encsi 
gyerekek járnak és ha erre tekintettel nekik megajánlott a testület heti 4 órát, akkor ezt az egyházi 
iskolának is fel kellene ajánlani. 
 
Bratu László polgármester javasolja a testületnek a négy ingyenes tanóra biztosítását, de ezt 
meghaladó igény kielégítésére csak térítés ellenében biztosított az egyházi iskolának. 
 
 



 

 

Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kiemeli, hogy a Zrínyi 
központi épületnek, a giminek és az egyházi iskolának van saját tornaterme, míg a szakiskolának és a 
szürke iskolának nincs, így az ő igényüket kell preferálni. De egyetért a 4 óra biztosításával. 
 
Bratu László polgármester javasolja tehát az egyházi intézmény részére 4 óra ingyenes 
csarnokhasználat biztosítását azzal, hogy annak igénybevétele a szakiskola és a szürke iskola lekötött 
óraszámait nem zavarhatja. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 

102/2012. (IX.03.) határozata 
A  Szent László Katolikus Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

sportcsarnok használatának engedélyezése 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testület a Szt. László Római Katolikus Általános 
Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény kérésének helyt adva a Városi 
Sportközpontban négy óra ingyenes sportcsarnok használatot biztosít az intézmény 
részére azzal, hogy annak igénybevétele a szakiskola és a Zrínyi iskola Bem úti 
intézményegységének lekötött óraszámait nem zavarhatja.  
 
Felelős:  polgármester, Sportközpont intézményvezetője 
Határid ő:  2012. szeptember 30., illetve folyamatos 
 

Bratu László polgármester megkérdezi Kércsi Tibor urat a városi könyvtár igazgatóját, hogy mennyi 
idő szükséges a részükre az iskolai könyvtár kartotékozásához? 
 
Kércsi Tibor igazgató elmondja, hogy erre a kötetszám ismeretének hiányában nem tud nyilatkozni. 
 
Bratu László polgármester  kéri, hogy szeptember 15-ére végezzenek a feladattal és szükség esetén 
jelezzék az igényüket és a személyi problémákon igyekszik segíteni az önkormányzat. 
 
5.10.  EU Önerő Alap támogatás benyújtása a KEOP 1.3.0/09-11-2011-0046 azonosító számú 

„Az észak-magyarországi régió településein élő lakosság egészséges ivóvízzel való 
ellátásának biztosítása” című II. forduló BM öner ő támogatására 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Szerencs város gesztorságával folyó az Új Széchenyi 
Terv Környezet és Energia Operatív Program támogatási rendszeréhez benyújtott, ,,Az Észak-
magyarországi régió településein élő lakosság egészséges ivóvízzel való ellátásának biztosítása” 
című, KEOP 1.3.0/09-11-2011-0046 azonosító számú projekt Támogatási Szerződése 2012. 
augusztus 14-én aláírásra került.  
A projekt támogatási szerződés szerinti nettó elszámolható költsége mindösszesen 5 692 059 722 Ft. 
A megítélt támogatás mértéke a támogatási szerződés szerint a nettó elszámolható költség 86,382282 
%-a, ennek megfelelően a megítélt támogatás összege nettó 4 916 931 081 Ft.  
A társulásnak nettó 775 128 641 Ft önerőt kell biztosítania. A támogatási döntés értelmében uniós 
forrással el nem ismert beruházási költségek nem merültek fel.  
Az önkormányzatok és társulásaik európai uniós fejlesztési pályázatai saját forrás kiegészítése a 
2012. évi támogatásának rendjéről szóló 6/2012. (III.1.) BM rendelet alapján a Borsod-Abaúj-
Zemplén Térségi Ivóvíz-kezelési Önkormányzati Társulásnak, mint kedvezményezettnek lehetősége 
van az EU Önerő Alap igénybevételére abban a formában, hogy a Projekt II. fordulós pályázathoz 



 

 

szükséges saját forrás támogatására pályázatot nyújt be 2012. október 01-ig. 
Az EU Önerő Alapból igényelhető támogatás mértéke a Rendelet 3. § (5) bekezdés b) pontja alapján  
ivóvízminőség-javító beruházásokban részt vevő pályázó esetében akkor érheti el a saját forrás 
100%-át, ha a fejlesztés megvalósításához szükséges munkaerőt legalább részben közfoglalkoztatási 
jogviszony keretében veszi igénybe, vagy a közbeszerzésekről szóló törvény hatálya alá tartozó 
építési beruházásai során a Kbt. szerint a rész-szempontok körében értékelhető, a munkanélküli vagy 
tartósan munkanélküli rétegek foglalkoztatásának a közbeszerzés során megajánlott mértékét mint 
értékelési szempontot alkalmazza. 
A Társulás 2012. augusztus 31-én megtartott munkaterv szerinti ülésén az elnök-helyettes 
tájékoztatta a társulás tagjait az Elnök által megindított közbeszerzési eljárások előrehaladásáról, 
hivatkozva arra, hogy az építési közbeszerzési dokumentációk tartalmi elemeinek összeállítása során 
a Kbt. szerint a rész-szempontok körében értékelhető, a munkanélküli vagy tartósan munkanélküli 
rétegek foglalkoztatásának a közbeszerzés során megajánlott mértékét mint értékelési szempontot 
alkalmazza, ezzel a 100 %-os önerő kiegészítésére vonatkozó jogosultsági feltételnek megfelel. 
Ennek megfelelően a Társulás BM Önerő alap támogatási igénye az önerő 100%-a, melynek összege:      
775 128 641 Ft.  
A Rendelet alapján az EU Önerő alap pályázatot a jogi személyiséggel rendelkező társulások 
esetében a társulás, mint kedvezményezett jogosult benyújtani. A Társulás a 2012. augusztus 31-i 
ülésén 16/2012. (VIII. 31.) számú határozatával döntött az EU Önerő Alap pályázat benyújtásáról. 
A pályázati dokumentációhoz kötelezően mellékelni szükséges a Rendelet 4. § (1) bekezdés b) pontja 
alapján a valamennyi, a pályázatban részt vevő önkormányzat saját forrás vállalását tanúsító 
képviselő-testületi határozatát. 
A Rendelet 4. § (2) bekezdése a)-d) pontjaiban foglaltak alapján a testületi határozatnak tartalmaznia 
kell az alábbi hivatkozásokat:   

a) a pályázó megnevezését, 
b) a képviselő-testület, közgyűlés, társulási tanács határozatának számát, 
c) a tervezett fejlesztés 
ca) pontos megnevezését, 
cb) összköltségét, 
cc) pénzügyi ütemezését, 
cd) pénzügyi forrásainak összetételét és azok éves ütemezését, 
d) a saját forrás biztosításának módját, amely megfelel az 1. § 6. pontjában foglaltaknak. A 2. § (2) 

bekezdés a) pont ac) alpontja szerinti pályázat esetén a 3. melléklet B) pontja szerinti költség 
fedezetének rendelkezésre állásáról kell nyilatkozni. 
A Rendelet 4 §. (2) bekezdése d) pontjának rendelkezése alapján a pályázat 3. melléklet "B" 
pontjában a támogatással el nem ismert beruházási költségek értékét kell megadni Ft-ban. Fentiekben 
utalás történt arra, hogy a benyújtott KEOP pályázatunkban megjelölt tevékenységek költségét, azaz 
a beruházás megvalósításához kapcsolódó elszámolható költségeket teljes mértékben jóváhagyta a 
döntéshozó, következésképpen a támogatással el nem ismert beruházási költségünk nincs.  
A fejlesztéssel érintett önkormányzatoknak a határozati javaslatban foglaltak szerint a Rendelet 4.§ 
(2) bekezdés d) pontja vonatkozásában olyan tartalommal kell nyilatkoznia, hogy a projektnek az 
EU-s támogatással elismert beruházási költségein kívül el nem ismert beruházási költsége és ehhez 
kapcsolódó saját forrás biztosításának igénye nem merül fel. 
Javasolom, hogy a fentiek figyelembe vételével a Képviselő-testület hozza meg döntését az EU 
Önerő Alap támogatás pályázat benyújtásával kapcsolatosan. Kérem az előterjesztés megvitatását, és 
a határozati javaslat elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
 



 

 

Encs Város Önkormányzata képviselő-testülete 
103/2012. (IX.03.) határozata 

 az EU önerő Alap pályázat benyújtásáról a KEOP-1.3.0/09-11-2011-0046 azonosító számú 
projekt II. forduló öner ő támogatására 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsod-Abaúj-Zemplén Térségi 
Ivóvíz-kezelési Önkormányzati Társulás tagjaként elfogadja, hogy a Társulás a KEOP 
1.3.0/09-11-2011-0046 azonosító számú, "Az Észak-magyarországi régió településein 
élő lakosság egészséges ivóvízzel való ellátásának biztosítása” című II. fordulós 
projekt megvalósításához szükséges önerő támogatására az EU Önerő Alapra 
pályázatot nyújtson be. 

 
A pályázat alapjául szolgáló fejlesztés legfontosabb adatai: 
 
Pályázó megnevezés: Borsod-Abaúj-Zemplén Térségi Ivóvíz-kezelési Önkormányzati 
Társulás 
A tervezett fejlesztés pontos megnevezése:  
Az Észak-magyarországi régió településein élő lakosság egészséges ivóvízzel való 
ellátásának biztosítása 
Összköltsége: nettó 5 692 059 722 Ft     
Pénzügyi ütemezés:  

2012. 2013. 2014. 2015. Összesen 
Elszámolható 

költségek 
Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) 

Előkészítési 
költségek 

0 0 0  0 0 

Megvalósítási 
költségek tartalékkal 

1602000000 1860029861 1860029861 370000000 5692059722 

Összes költség 
tartalékkal 1602000000 1860029861 1860029861 370000000 5692059722 

 
Pénzügyi források összetétele, éves ütemezése:  

 
A) Az uniós támogatással elismert és elszámolható költségek alapján számított beruházási 
összköltség forrásösszetétele, ütemezése: 

2012. 2013. 2014. 2015. Összesen 
Forrás megnevezése 

Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) Ft (nettó) 

1. EU Alapokból igényelt forrás 
összege 

1 383 844 158 1 606 736 240 1 606 736 240 319 614 443 4 916 931 081  

2. A fejlesztéshez hazai társ 
finanszírozás keretében 
biztosított összeg 

0 0 0 0 0 

3. A pályázó összes saját forrása 
(3.1+3.2) 

218 155 842 253 293 621 253 293 621 50 385 557 775 128 641 

3.1 A pályázó által 
költségvetésének terhére vállalt 
saját forrás összege 

218 155 842 253 293 621 253 293 621 50 385 557 775 128 641 

3.2 Hitel 0 0 0 0 0 



 

 

4. Egyéb források összesen: 
(4.1+4.2+4.3) 

0 0 0 0 0 

4.1 Lakossági hozzájárulás 
0 0 0 0 0 

4.2 Egyéb magánforrás 
0 0 0 0 0 

4.3. Egyéb szervezetek 
támogatása 

0 0 0 0 0 

5. A beruházás összköltsége 
(1+2.+3.+4. 

1 602 000 000 1 860 029 861 1 860 029 861 370 000 000 5 692 059 722 

Az EU Önerő Alapból igényelt 
EU Önerő Alap támogatás 
maximális összege: 

218 155 842 253 293 621 253 293 621 50 385 557 775 128 641 

A Pályázó által igényelt EU 
Önerő Alap támogatás összege 

218 155 842 253 293 621 253 293 621 50 385 557 775 128 641 

Összes költség tartalékkal 1 602 000 000  1 860 029 861  1 860 029 861 370 000 000  5 692 059 722  

 
B) Az uniós támogatással el nem ismert beruházási költségek forrásai: 
El nem ismert beruházási költség nincs a projektben.  
A saját forrás teljes mértékű, azaz 100 %-os mértékű finanszírozására EU Önerő Alap pályázatot 
nyújt be a Borsod-Abaúj-Zemplén Térségi Ivóvíz-kezelési Önkormányzati Társulás, és tekintettel 
arra, hogy el nem számolható költség nincs a projektben, az önkormányzatok részéről további 
saját forrást nem igényel. 
 
C) Beruházási költségek mindösszesen (A+B): nettó 5 692 059 722 Ft 
 
Saját forrás biztosításának módja:  
Az önkormányzatok és társulásaik európai uniós fejlesztési pályázatai saját forrás kiegészítése 
2012. évi támogatásának rendjéről szóló 6/2012. (III.1.) BM rendelet 3. melléklet B) pontja 
szerinti, a projektnek az EU-s támogatással elismert beruházási költségein kívüli, el nem ismert 
beruházási költsége és ehhez kapcsolódó saját forrás biztosításának igénye nem merül fel. 
A KEOP-1.3.0/09-11-2011-0046 sz. projektnek csak támogatással elismert beruházási költsége 
van, ehhez szükséges saját forrást biztosítani, mely saját forrás teljes mértékű, azaz 100 %-os 
mértékű finanszírozására EU Önerő Alap pályázatot nyújt be a Borsod-Abaúj-Zemplén Térségi 
Ivóvíz-kezelési Önkormányzati Társulás és tekintettel arra, hogy el nem számolható költség 
nincs a projektben, az önkormányzatok részéről további saját forrást nem igényel. 

 
  Határidő:  2012. szeptember 20. 
  Felelős:  polgármester 

 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és közmeghallgatás tartását rendeli el.  
 

K.m.f. 
 

 Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyző  


